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Protokół Nr 5/2015 

sporządzony z  posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowi, Kultury i Sportu   

Rady Gminy Wierzchlas, które odbyło się dnia 22 czerwca 2015 roku. 

Początek posiedzenia o godz.  9
00 

 -  12
00

 . 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Marcin Kowalczyk    –  Przewodniczący Komisji 

2. Anna Olejnik      –  z-ca Przewodniczącego Komisji  

3. Józef Krzeszowski    –  Członek 

4. Ilona Kucharczyk    –  Członek 

5. Bronisław Światły    –  Członek 

6. Teresa Nowak    – Skarbnik Gminy 

7. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

8. Aneta Stępień     -  pracownik UG 

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Marcin Kowalczyk  – Przewodniczący Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Analiza sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

wraz z opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi oraz informacji 

o stanie mienia Gminy Wierzchlas za 2014 rok. 

2. Omówienie materiałów na VIII sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

b) przyjęcie regulaminu udzielenia dotacji na przyłącza kanalizacyjne.  

c) wyrażenia zgody na przystąpienie i realizacje przez Gminę Wierzchlas  

projektu pn. „Wielki Łuk Doliny Rzeki Warty obszarem atrakcyjnym dla rozwoju 

gospodarki turystycznej przyjaznej środowisku naturalnemu”, 
d) zmiany uchwały w sprawie  metody ustalania opłaty za gospodarowanie  

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki, 

e) ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok 

od domku letniskowego lub innej nieruchomości  wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno -wypoczynkowe oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik o 

określonej pojemności, 

f) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  
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komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują 

się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku. 

3. Przeprowadzenie procedury kwalifikacyjnej uczniów będących kandydatami  

do otrzymania nagrody finansowej w ramach lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas przez 

Komisję Stypendialną. 

4. Wyrażenie opinii w sprawie przekazania dotacji dla Komendy Powiatowej   

Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu. 

5. Rozpatrzenie wniosku w sprawie sprzedaży działki nr 909 w Mierzycach. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Punkt 1 

Analiza sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

wraz z opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi oraz informacji 

o stanie mienia Gminy Wierzchlas za 2014 rok. 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała,  że Plan dochodów 

budżetowych łącznie z zadaniami zleconymi  na dzień 31 grudnia 2014 r. 

stanowi  kwotę 19.075.849,56 zł wykonano 18.817.521,82 zł tj. 98,65%. 

w tym:  

 Plan Wykonanie % 

 Dochody własne Gminy - 3.733.750,00 3.506.397,09 93,91 

 Udziały w podatkach - 2.321.000,00 2.344.984,79 101,03 

 Dotacje celowa z Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych -  17.600,00 17.600,00 100,00 

 Dotacje celowe na zadania własne - 672.552,00 672.030,87 99,92 

 Dotacja celowe na zadania  

z zakresu administracji rządowej - 2.548.707,09 2.495.841,57 97,92 

 Subwencja oświatowa -5.637.285,00 5.637.285,00 100,00 

 Subwencja wyrównawcza   - 3.963.519,00 3.963.519,00 100,00 

 Subwencja równoważąca -    64.437,00 64.437,00 100,00 

 Dotacja celowa z Min. Gosp. 

Departament Wsparcia w Warszawie - 18.400,00 18.400,00

 100,00 

 Dotacje w ramach Regionalnego  

Programu Operacyjnego Województwa  

Łódzkiego na lata 2007-2013 -  98.599,47 97.026,50 98,40 
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Wykonanie dochodów szczegółowo opisane jest w poszczególnych działach 

sprawozdania, które stanowi załącznik do protokołu.  

 

Skarbnik nadmieniła, że ogółem plan wydatków budżetowych gminy łącznie               

z zadaniami zleconymi na dzień  31 grudnia 2014 r. wynosi 21.850.725,08 

wykonano 20.342.481,43 tj. 93,10% 

  Plan Wykonanie % 

Wydatki bieżące  19.055.012,48 17.694.492,51 92,86 

Wydatki majątkowe  2.795.712,60 2.647.988,92 94,72 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że wydatki opisane są bardzo szczegółowo 

z podziałem na poszczególne działy, w związku z tym zwróciła się do Komisji 

o pytania w tym temacie. 

Komisja nie miała pytań do przedstawianego tematu. 

Sprawozdanie stanowi załącznik  do protokołu. 

 

Punkt 2 

Omówienie materiałów na VIII sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała Komisję, że zachodzi 

konieczność wprowadzenia zmian tylko w budżecie gminy Wierzchlas, żadne 

zamiany nie będą wprowadzane do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Wydatki zmniejszenia stanowią kwotę 319.856,20 zł, Zwiększenia wydatków 

również stanowią kwotę 319.865,20 zł. 

Następnie wszystkie zmiany omówiony zostały poszczególnymi Działami i tak: 

Dział 600 – Transport i łączność – zmniejszamy 307.000 zł w związku z 

przeprowadzonymi przetargami na zadania inwestycyjne – drogi pozostały 

środki w wysokości  300.000 zł z następujących zadań: 

- 120.000 zł – Kraszkowie ul. Sportowa, 

- 50.000 zł Kochlew droga, 

- 55.000 zł – Toporów ul. Szkolna, 

- 75.000 zł  - Mierzyce Parcela Północna. 

Łącznie 300.000 zł  przeznacza się na inne cele, a  podział ich omówiony 

zostanie przy zwiększeniach wydatków. 

W Dziale 600 zmniejszamy 7.000 zł  w ramach wydatków bieżących na 

samorządzie Mierzyce  z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pod nazwą 
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„Rewitalizacja parku w Mierzycach”. Temat ten omawiany był na zebraniu 

wiejskim i na to zadanie będą pozyskiwane środki zewnętrzne.   

Dział 754 –  Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 

Ochotnicze Straże pożarne zmniejszamy kwotę 4.165,20 zł są to wydatki 

bieżące. Natomiast w zwiększeniach te środki będą zaangażowane dla 

poszczególnych  jednostek formie dotacji. Szczegółowo omówione zostanie 

przy zwiększeniach. 

Dział 900-  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zmniejszamy 

wydatki bieżące  na konserwacji oświetlenia bieżącego o kwotę 8.700 zł  

i proponuje się przeznaczyć środki w tym dziale na zadania inwestycyjne. 

 

Zwiększenia wydatków. 

Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo  -  Program Rozwoju Obszarów wiejskich 

zwiększamy o 7.000 zł z przeznaczeniem na nowe zadanie inwestycyjne 

„Rewitalizacja Parku w Mierzycach” 

Dział 600 Transport i Łączność – zwiększamy o kwotę 250.000zł 

z przeznaczeniem na następujące zadania inwestycyjne: 

-120.000 zł - droga Jajczaki – 600 m , 

-120.000 zł – droga Strugi  – 600 m, 

-10.000 zł  - zakup kruszywa na drogę ul. Spacerowa w Kraszkowicach 

w ramach remontu i  sa to wydatki bieżące,  

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa – zwiększamy 10.000 zł 

z przeznaczeniem na zakup działek tj. działka w Kraszkowicach 5.000 zł, 

z przeznaczeniem na poszerzenie drogi od Pana Eugeniusza Kościarza, i działka 

w Strugach 5.000 zł, z przeznaczeniem na plac zabaw. Łącznie 10.000 zł. 

Skarbnik nadmieniła, że powyżej 3.500 zł jest to zakup inwestycyjny w związku 

z tym zadania te należy wprowadzić w załączniku inwestycyjnym. 

 Dział 750 Administracja publiczna  -  zwiększamy  5.000 zł 

z przeznaczeniem na promocje gminy z przeznaczeniem na realizacje projektu 

pn: „Wielki Łuk Doliny Rzeki Warty obszarem atrakcyjnym dla rozwoju 

gospodarki turystycznej przyjaznej środowisku naturalnemu”. W tej sprawie 

podjęta zostanie uchwala na sesji. 

Dział 745 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona  przeciwpożarowa – 

zwiększamy   9.165,20 zł w tym 4.165,20 zł. Zmniejszamy wydatki bieżące, 

a przeznaczamy na dotację dla następujących jednostek OSP : 

- 220,00 zł – OSP Łaszew, 

- 447,88 zł – OSP Kraszkowice, 
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- 756,88 zł – OSP Krzeczów, 

- 657,44 zł – OSP Toporów,  

- 180,00 zł – OSP Mierzyce , 

- 1.876,000 zł – OSP Wierzchlas, 

- 5.000 zł – przeznacza się dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej 

w Wieluniu  na zakup specjalistycznego samochodu dla Straży Pożarnej 

w Wieluniu.   

 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska -  zwiększamy 

38.700 zł w tym. 

- zmniejszone zostały środki z konserwacji oświetlania i powstają następujące  

nowe zadania inwestycyjne: 

- 2.600 zł – budowa oświetlenia  ulicznego Kraszkowice ul. Krótka 

- 1.600 zł – budowa oświetlenia ulicznego Łaszew - pustkowie, 

- 4.500 zł – budowa oświetlenia ulicznego Kamion ul. Stodolniana, 

- 30.000 zł przeznacza się na zapłacenie  odbioru wyrobów zawierających 

azbest. Skarbnik  dodała, ze na odbiór wyrobów zawierających azbest gmina 

otrzyma dotację.   

 Radni przyjęli przedstawione zmiany do budżetu nie mieli uwag i wnoszą 

o podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie na sesji.  

 

b) przyjęcie regulaminu udzielenia dotacji na przyłącza kanalizacyjne.  

Aneta Stępień poinformowała, że w związku z budową kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Kraszkowice postanowiono określić zasady udzielania dotacji 

z przeznaczeniem na realizację przyłączy kanalizacyjnych do w/w sieci 

kanalizacyjnej. Planowana dotacja będzie pochodzić ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Na spotkaniach komisji objaśniono warunki określone przez WFOŚiGW 

w Łodzi jakie należy spełnić, aby móc skorzystać z dofinansowania. Jednym 

z warunków jest zgłoszenie minimum 50 sztuk podłączeń. Kwota 

dofinansowania wynosić będzie do 50 % kosztów kwalifikowanych, ale nie 

może przekroczyć 3 000,00 zł do jednego przyłącza. 
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c) wyrażenia zgody na przystąpienie i realizacje przez Gminę Wierzchlas  

projektu pn. „Wielki Łuk Doliny Rzeki Warty obszarem atrakcyjnym dla 

rozwoju gospodarki turystycznej przyjaznej środowisku naturalnemu”, 
 

Andżelika Kucharska-Bociąga poinformował, że Gmina Wierzchlas zamierza 

przygotować się do występowania o środki z kolejnej perspektywy finansowej 

na lata 2015 – 2020. Z tego tytułu wskazanym jest opracowanie spójnej strategii 

działania w ramach funkcjonowania planowanej, szerszej grupy samorządów (tj. 

Burzenina, Konopnicy, Osjakowa, Pątnowa, Działoszyna, Wierzchlas, 

Siemkowic i Sieradza) oraz opracowanie innych, niezbędnych dokumentów, 

które mogą zwiększyć szanse pozyskania wsparcia z różnych źródeł, jeżeli będą 

dotyczyć inwestycji i rozwoju o charakterze „ponadlokalnym”. W ramach 

partnerstwa mogą być również składane wspólne wnioski na realizację 

konkretnych zadań. Celem partnerstwa będzie wykorzystanie potencjału 

uczestniczących w nim samorządów oraz opracowanie wspólnej, spójnej 

strategii działania, służącej ich ogólnopojętemu rozwojowi i ochronie 

środowiska poprzez wykorzystanie możliwości finansowania zadań 

inwestycyjnych, informacyjnych i promocyjnych ze środków zewnętrznych, 

w tym pochodzących z Unii Europejskiej i Funduszu Ochrony Środowiska   

Projekt realizowany będzie w partnerstwie zainicjowanym na mocy Listu 

intencyjnego z dnia 25 listopada 2014r. pomiędzy Gminami położonymi 

w obrębie rzeki Warty i jej „Wielkiego Łuku”. 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podajcie uchwały na najbliższej  sesji Rady 

Gminy.  

 

d) zmiany uchwały w sprawie  metody ustalania opłaty za gospodarowanie  

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki, 

Agnieszka Kurpet poinformowała, że ze względu na nowelizację ustawy                         

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zachodzi konieczność 

uchwalenia 3 uchwał tzw. „śmieciowych”.  

Pierwszy projekt uchwały dot. określenia metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.  

W/w uchwałę, dostosowano do obowiązujących przepisów prawnych. 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjecie uchwały na sesji.  
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e) ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za  

rok od domku letniskowego lub innej nieruchomości  wykorzystywanej na 

cele rekreacyjno -wypoczynkowe oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik                 

o określonej pojemności, 

Agnieszka Kurpet poinformowała, że  projekt uchwały dot. wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub inne 

nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, 

wykorzystywane jedynie przez część roku. Nowa deklaracja składa się z dwóch 

stron, w której ujęte są najważniejsze informacje dot. danych składającego 

deklarację, adresu nieruchomości składającego deklarację oraz obliczanie 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami.  

Komisja nie miała uwag i poparła przedstawiony projekt uchwały.  

 

f) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  

komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na których 

znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku. 
 

Agnieszka Kurpet poinformowała, że przedstawiony projekt uchwały dotyczy 

ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od 

domku letniskowego lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno- wypoczynkowe. Po dokonaniu analizy i wyliczenia średnich 

stawek zaproponowała stawki, które  kształtowały się w następującej  

wysokości: 80 zł/ rok w przypadku zbierania i odbiorami odpadów 

komunalnych w sposób selektywny oraz 140 zł/rok w przypadku odpadów 

komunalnych, które nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny.   

Komisja Oświaty zaakceptowała zaproponowane stawki. 

 

Punkt 3. 

Przeprowadzenie procedury kwalifikacyjnej uczniów będących 

kandydatami do otrzymania nagrody finansowej w ramach lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu 

Gminy Wierzchlas przez Komisję Stypendialną. 
 

Komisja stypendialna w skład której wchodzą członkowie Komisji Oświaty, 

Zdrowia,  Kultury i Sportu Rady Gminy  analizowała i rozpatrywała wnioski 

Dyrektorów poszczególnych szkół Podstawowych i Gimnazjów z terenu Gminy 

Wierzchlas o przyznanie nagrody pieniężnej dla uczniów najbardziej 

uzdolnionych zgodnie z Uchwałą Rady Gminy Wierzchlas Nr XXIV/181/2005 z 
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dnia 4 listopada 2005 roku w sprawie wspierania edukacji uzdolnionych dzieci 

i młodzieży z  terenu Gminy Wierzchlas oraz Uchwałą Rady Gminy Wierzchlas 

Nr IX/46/2007 z dnia 30 sierpnia 2008 roku,  Uchwała Rady Gminy Wierzchlas 

Nr XIX/110/2008 i Uchwała Rady Gminy Wierzchlas Nr VIII/60/2011 z dnia 

23 sierpnia 2011 roku w sprawie zmian w „Lokalnym programie wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas”.  

Komisja przyznała stypendia naukowe i sportowe  dla 61 osób z następującym 

podziałem na szkoły tj. 

1. Szkoła Podstawowa  im. H. Sienkiewicza  

w Wierzchlesie       - 6 - stypendiów naukowych, 

2. Szkoła Podstawowa w Kraszkowicach              - 8 - stypendiów naukowych, 

3. Szkoła Podstawowa w Mierzycach  - 12 -  stypendiów  w tym: 

- 2 naukowo-sportowe, 

 

4. Szkoła Podstawowa w Łaszewie      - 4  - stypendia naukowe, 

5. Szkoła Podstawowa w Toporowie    - 4 - stypendia naukowe, 

6. Stowarzyszenie Szkół Katolickich w Strugach  - 2 - stypendia w tym:              

                               - 1 - stypendium naukowe,  

- 1 - stypendium sportowe, 

7. Publiczne Gimnazjum w Wierzchlesie  

    im. Bohaterów września 1939 r.                -7 - stypendiów naukowych, 

8. Publiczne Gimnazjum  w Mierzycach  

im. Jana Kochanowskiego      - 18  - stypendiów w tym: 

- 3 – stypendia naukowe, 

         - 1 - stypendium naukowo-sportowe,  

         - 14 - stypendiów sportowych. 

Do Komisji wpłynął wniosek o przyznanie nagrody specjalnej Wójta Gminy dla 

Marty Jajczak  uczennicy Publicznego Gimnazjum im. J. Kochanowskiego 

w Mierzycach za wybitne osiągnięcia sportowe i godne reprezentowanie Gminy 

Wierzchlas w zawodach kolarskich na szczeblu lokalnym i ogólnopolskim.  

Komisja po zapoznaniu się z osiągnięciami w/w uczennicy  postanowiła 

przyznać nagrodę specjalną Wójta Gminy Wierzchlas i zaproponowała 

kwotę 300 zł. 

Łącznie przyznanych zostało 61 stypendiów w tym naukowych i naukowo-

sportowych oraz  sportowych, a także 1 nagroda specjalna na łączną kwotę 

27.900 zł według załączonej listy.  

Wszystkie wnioski, które wpłynęły do Komisji zostały rozpatrzone pozytywnie.  
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Punkt 4 

Wyrażenie opinii w sprawie przekazania dotacji dla Komendy  

Powiatowej  Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu. 

Komisja zapoznała się z wnioskiem w sprawie zakupu specjalistycznego zakupu 

samochodu ratownictwa wodnego ze sprzętem specjalistycznym i wyraziła 

zgodę na udzielenie wsparcia finansowego. Pomoc finansowa w wysokości 

5.000 zł udzielona zostanie Powiatowi Wieluńskiemu z  przeznaczeniem na 

potrzeby Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu.  

 

Punkt  5 

Rozpatrzenie wniosku w sprawie sprzedaży działki nr 909 w Mierzycach. 

Agnieszka Kucharska  poinformowała, że w pierwszej kolejności konieczne jest 

utworzenie  drogi dojazdowej do działek nr 934 i 935 poprzez wydzielenie 

z m.in. wnioskowanej działki 909 części gruntu. Po zrealizowaniu tego zadania, 

jeżeli Rada Gminy wyrazi zgodę na sprzedaż zostanie sporządzona wycena 

rzeczoznawcy, a następnie przetarg. 

Komisja nie miała uwag do przedstawionego tematu i wyraziła zgodę sprzedaż 

przedmiotowej działki po wcześniejszym uregulowaniu stanu prawnego.  

 

Punkt 6 

Wolne wnioski i zapytania. 

1) Aneta Stępień poinformowała, że Gmina Wierzchlas po przeprowadzonej  

w poprzednim roku kalendarzowym inwentaryzacji wyrobów zawierających 

azbest ma zamiar przystąpić do zadania polegającego na usuwania w/w 

wyrobów z terenu gminy. W związku z powyższym wystąpi do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi o dofinansowanie 

kosztów jego usuwania i w tym celu konieczne jest określenie zasad i trybu 

przyznawania dotacji/dofinansowania. 

Na spotkaniach komisji omówiono zasady przyznawania takiej dotacji. Przede 

wszystkim należy określić ilość materiałów zawierających azbest do usunięcia 

w danym roku kalendarzowym. Na podstawie tego składa się wniosek                                

o dofinansowanie. Wysokość dotacji dla mieszkańców wynosi 100 % kosztów 

zadania. Przewidziany termin odbioru azbestu to ostatni kwartał 2015r. 

Natomiast zgodnie z Programem usuwania wyrobów zawierających azbest dla 

Gminy Wierzchlas całkowite usunięcie azbestu z terenu gminy ma nastąpić do 

końca 2032 roku.  
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2) Informacja dotycząca wyboru ławników na kadencję 2016-2019 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk poinformował, że w związku z upływem            

w dniu 31 grudnia 2015 roku czteroletniej kadencji ławników orzekających            

w sprawach rozpoznawanych w Sądzie Rejonowym w Wieluniu Sąd Rejonowy 

w Wieluniu zwrócił się do Rady Gminy Wierzchlas z prośbą o dokonanie 

naboru  jednego kandydata na ławnika do w/w sądu. Ustawa prawo o ustroju 

sądów powszechnych stanowi, że ławnikiem może być wybrany ten, kto: 

1.posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych                          

i obywatelskich, 

2. jest nieskazitelnego charakteru, 

3. ukończył 30 lat, 

4. jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu 

kandydowania, co najmniej od roku, 

5. nie przekroczył 70 lat, 

6. jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika,  

7. posiada, co najmniej wykształcenie średnie. 

Ławnikami nie mogą być: 

1. osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz 

w prokuraturze, 

2. osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać 

skierowania sprawy na drogę postępowania sądowego,  

3. funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane ze 

ściganiem przestępstw i wykroczeń,  

4. adwokaci i aplikanci adwokaccy,  

5. radcy prawni i aplikanci radcowscy,  

6. duchowni,  

7. żołnierze w czynnej służbie wojskowej,  

8. funkcjonariusze Służby Więziennej,  

9. radni gminy, powiatu i województwa. 

Kandydatów na ławników zgłaszają radom gmin: prezesi właściwych sądów, 

stowarzyszenia, inne organizacje społeczne i zawodowe, zarejestrowane na 

podstawie przepisów prawa z wyłączeniem partii politycznych oraz co najmniej 

pięćdziesięciu obywateli mających czynne prawo wyborcze zamieszkujących 

stale na danym terenie. 

Termin zgłaszania kandydatów na ławników upływa 30 czerwca 2015 roku. 

Do zgłoszenia kandydata na ławnika dokonanego na karcie zgłoszenia przez 

stowarzyszenie, inną organizację społeczną lub zawodową, zarejestrowaną na 
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podstawie przepisów prawa, dołącza się również aktualny odpis z Krajowego 

Rejestru Sądowego albo odpis lub zaświadczenie potwierdzające wpis do innego 

właściwego rejestru lub ewidencji dotyczące tej organizacji, opatrzone datą nie 

wcześniejszą niż 3 miesiące przed dniem zgłoszenia. Do zgłoszenia kandydata 

na ławnika dokonanego na karcie zgłoszenia przez obywateli dołącza się 

również listę osób zawierającą imię (imiona), nazwisko, numer ewidencyjny 

PESEL, miejsce stałego zamieszkania i własnoręczny podpis każdej 

z pięćdziesięciu osób zgłaszających kandydata. 

Na najbliższej sesji spośród radnych zostanie powołany Zespół dla 

przygotowania wyboru ławników na kadencję 2016-2019. 

Komisja przyjęła informację do wiadomości i nie miała uwag. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 
Protokołowała:         Przewodniczący  

                 Komisji Oświaty, Zdrowia  

Marta Kowalczyk                       Kultury i Sportu 

 

                   Marcin Kowalczyk 


